
 

Referat Hovedbestyrelsesmøde 

Dansk Døve-Idrætsforbund 

 

 

 

Dato: 12. september 2023 kl. 16.00-19.00 

Placering: Scandic Hotel, Falkoner Allé.  

Deltagere: Janni Møller Thomsen (JMT), Michael Weber Steenberg (MS), Julie Faustrup (JFF), Christina 

Haurum (CHA). 

Afbud: Emil Trillingsgaard  

Sekretariat: Joachim Thor Krøyer (JTK) Afbud/Sygemeldt  

 

 

1. Velkomst 
MS byder velkommen. 

 

 

2. Sager til orientering 
 

2.1. Sekretariatet 

JTK er blevet sygemeldt pr. 28.08.2023. Michael orienterer om, at JTK er sygemeldt på 

ubestemt tid. Sekretariatet arbejder godt med opgaverne og har et stærkt fokus på at løse det, 

der ligger foran dem.  

 

2.2. Økonomi 

 

JMT gav status fra det nuværende indblik, og der arbejdes videre med at få fuldt overblik over 

økonomien. Der mangler fortsat betaling fra tre afrikanske lande, og på baggrund heraf kan 

det blive nødvendigt at tage lån hos DIF, der afvikles over en årrække til DDI’s økonomi igen er 

genskabt stabil. Såfremt der er behov for lån fra DIF, er det et krav, at bogføring og regnskab 

lægges under DIF, hvorfor det fremadrettet ligges under DIF, så processen er i gang.  

JN Bogføring færdiggør til august 2023, og derefter overdrages det til DIF Regnskabsafdeling. 

 

Der kommer en regning på 164.000 fra Scandic på grund af aflysningerne på kvinde-VM i 

håndbold, der kan benyttes til møder og konference i 2023 på Falkoner Alle & Sydhavnen. Det 

overvejes, om det kan videresælges eller benyttes til interne aktiviteter.  

 



 

Mere herom under afsnit 3. 

 

2.3. Politisk arbejde & Brobygningsområdet 

 

Der er deadline til Initiativpuljen d. 27. september – projektansøgning under 300.000 til 

brobygningsområdet. MS ser om han kan nå at udfærdige en ansøgning med henblik på 

opmærksomhed på tilbuddene i DDI, rekruttering af nye medlemmer og trivsel blandt unge 

med høretab. Der overvejes at benytte honorerede medarbejdere og ambassadører hertil.  

Høreforeningen & Decibel. MS fortsætter dialogen og dialogen er positiv.  

 

Badmintondag 28. oktober på Castberggaard, hvor alle med høretab kan komme og spille.  

Kommunikationsmedarbejder Ditte Vind skal informeres om at det skal laves som event på 

Facebook, samt sendes ud med nyhedsbrevet (er gjort) og til klubberne.  

 

Triatlon er netop anerkendt internationalt nu (EDSO). Der er medlemmer, der ønsker at 

oprette sporten under DDI. Der er fundet en træner, og de kører pt. deres eget løb. Afhængig 

af volumen, så må vi se ind i, hvordan det skal involveres under DDI.  

Pt. Er der ikke gjort noget på Finanslovsforhandlingerne i år. Det er et muligt mål for 2024.  

 

2.4. Forretningsudvalget (FU) 

FU har løbende været i tæt kontakt, og derfor ikke afholdt et decideret møde.  

 

2.5. Status EM i maraton i Odense 

MS orienterer. 

Eetu er hovedansvarlig. Ditte & Michael er til stede fra torsdag-søndag. Maraton er søndag. 

Der er styr på det fra sekretariatet. Forventes at give et underskud i DKK. 35-40.000 før evt. 

fondsmidler indregnes.  

 

2.6. NBDSF møde i Riga, Letland d. 9. september 2023. 

MS deltog i mødet og orienterede om indholdet. Ved en præsentationsrunde blev der fortalt 

om de enkelte landes arbejde indenfor døveidrætten. Her fik Danmark ros for indsatser 

omkring de sociale medier og arbejdet med inklusion af andre høretabsgrupper end døve. 

 

DDI har fået tildelt værtskabet for NBM (Nordiske og Baltiske mesterskaber) i discgolf i 2024 

(efteråret) på Bornholm. Der var forespørgsel om DDI også tage værtskab for NBM i 

orientering i 2024, i tilfælde af hvis EM (samme år) blev aflyst. DDI er positive, men afventer 

situationen.  

 

Der er også talt om løsningsmodeller ift. erstatning af nationale mesterskaber, f.eks. i futsal. 

Man kunne gøre det til et samlet NBM for klubhold. Der arbejdes videre herom. 

 

 



 

3. Emner til behandling af Hovedbestyrelsen 
 

3.1. Ny situation i forbundet i forlængelse af JTK’s sygemelding 

 

JMT gav en status på det økonomiske overblik, der er pt. og det er alvorligt.  

 

Af den grund har MS meddelt at han ikke går ind i en lønnet stilling som lønnet formand, som 

ellers var planen pr. 1. august 2023. MS ønsker ikke at være lønnet formand så længe 

økonomien er så ustabil som den er nu. 

  

JMT har indgået en afbetalingsordning med Scandic Hotel, så der afvikles med mindre beløb 

hver måned. JN Bogføring er i gang med de seneste måneders bilag.  

 

Der er i DDI fokus på ikke at bruge unødvendige penge, samt at skaffe indtægter.  

Der indgås dialog med DIF om at låne DDI beløbet til at dække de manglende indtægter, der så 

afdrages over en årrække. Økonomiudvalget (JMT/CH/MS) bemyndiges til dialogen.  

 

MS gav en status på at opkræve de manglende betalinger fra Kenya, Cameroun og Ghana, der 

foreløbigt er suspenderet af ICSD, indtil de fulde beløb er betalt.  

MS fortsætter dialogen.  

 

JMT kontakter DDI’s fundraiser og fortsætter dialogen med ham om fortsat tilknytning. 

 

Sekretariatets fremtid 

 

HB har uden formanden, da han er inhabil i beslutningen, enstemmigt besluttet, at MS 

indsættes i sekretariatet i den kommende periode som daglig leder. Han honoreres fra 1. 

oktober med det beløb, der kan søges i sygedagpenge refusion for den sygemeldte 

sekretariatschef.  

 

3.2. Futsallandsholdet og VM i Futsal 2023 

 

JMT/MS tager møde med futsalleder Anders om egenbetaling, fonde m.m. snarest muligt. 

 

3.3. Evaluering af VM Håndbold 2023 

 

Forberedelse: 

En vigtig læring, der ikke må gentages er, at vi som værtsland aldrig forpligter os til aftaler på 

vegne af andre forbund, før vi har modtaget et større depositum i størrelsesordenen 70 %.  

 

Åbningsceremoni: 

Der var for lidt struktur og planer. Der var alt for lang pause mellem ceremonien og den første 

kamp og der skulle have været en plan for flere tilskuere. Dog var der en meget flot 

tilstedeværelse af sponsorer, ’spidser’ og samarbejdspartnere.  



 

 

 

Undervejs: 

Der skal være mulighed for at købe drikkevarer m.v. til alle kampe. Ikke kun 

til de danske.  

Der skal være et bredere fokus på hele eventen. Der var for få tilskuere.  

 

SoMe evaluering: 

 

JFF:  

Vær opmærksom på altid at tekste – eller sætte en tekst ind efterfølgende på story, hvor det 

transskriberes. Vigtigt for døveverdenen, at DDI’s medier er tilgængelige. At man som døv 

netop her ikke føler sig uden for, men inkluderet.  

JFF tilbyder at blive kontaktet, hvis der er tvivl.  

 

Generelt er der stor ros for arbejdet på de sociale medier.  

 

Andet: 

Inklusion af kvindelandsholdet skal øges, selvom de ikke var med til slutrunden og det var godt 

med ambassadører fra de hørende landshold. 

Der skal altid være en ’uafhængig’ organisationskomité til alle værtskaber fremover. Der skal 

mere fokus på det kommercielle. 

 

Set udefra set har vi leveret et meget fint indtryk, hvilket er blevet understreget fra de øvrige 

deltagerlande. 

 

3.4. Indsatsområder i nær fremtid 

 

Der vil fortsat være fokus på at øge kendskabet til døveidrætten gennem værtskaber, politiske 

kontakter og kontakt til øvrige høretabsorganisationer og skoler, der arbejder med børn og 

unge med høretab. 

 

Vi håber på at der udfærdiges en ansøgning til initiativpuljen i år. 

 

4. Andet 

 
4.1. Klub- og lederseminar i efteråret 2023 

Der arrangeres seminar til efteråret for klubber & frivillige. Datoen er d. 11. november. 

Herluf arbejder på det og MS følger op.  

Program for dagen arbejdes der også på, men der skal fortælles om:  

- DDI Status  

- Klub & leder-seminar 

Undersøges om det kan afholdes på Scandic Hotel Falkoner / Sydhavn.  

 

4.2. Næste mødedato 



 

Næste HB afholdes i forbindelse med klub- og lederseminaret. Forventeligt d. 

11. november.  


